
Referat – Brugerrådsmøde 
05.10.2023 

  Deltagere: Jutta Hørlyck, Jytte Zaar, Ole Larsen, Arne Kindler,, Thomas Wærling, Flemming Nielsen, 
Hanne Berthelsen 
Afbud: Leise Svane Andersen, Nicolai Riber 

   Mødeleder: Flemming Nielsen 

         Referent: Gitte Larsen 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden – godkendt  

2. Referat 23. 08. 2023 er godkendt inden mødet 

3. Tilbagemelding fra Temagrupper  
De kreative: Leise/Flemming – intet nyt  
Motion: Jutta/Thomas -velbesøgt møde med aktivitetslederne afholdt den 13.09 
Teknik: Ole/Flemming - Flemming indkalder snarest aktivitetslederne til møde 
Køkken: Jytte - Køkkenet roder og fremstår ikke rengjort efter gruppernes brug. Aktivitetslederne indkaldes herom. 
Musik: Arne - intet nyt 
Spillegruppen: Jytte/Flemming - en folder er under udarbejdelse 
Studiekredse – Jutta/Arne - møde er afholdt med aktivitetslederne. En folder om ’kredsene’ er under udarbejdelse. 

4. Tilbagemelding fra Udvalg 

 Informationen - booking af lokaler for huset samt eksterne for 2024 er på plads. 
Måske et lille kursus for aktivitetslederne om enkle funktioner i Conventus? Arne og Jutta overvejer indhold 

.     Sundhed & Velvære: Thomas tager fortsat gerne imod respons på forslag fremsat på sidste møde.  

.     Besøg 11. oktober af en gruppe fra Frankrig er forberedt. Arnes oplæg simultantolkes. Plan for rundvisere klar. 

 Fundraising: Der søges om midler til en lift til første sal i Kedelhuset, motionsredskaber, mv. 

 Festudvalget: Jytte holder møde med festudvalget i oktober og kommer med nyt på næste møde. 

 PR-Gruppen: - næste møde og mødekalender er aftalt.  Infostanderen i forhallen kører for hastigt – det kan løses. 

 Nye aktiviteter: Nyt yogahold samt et elcykelhold med Torben Stender. 

 Åbent hus-arrangement: udsætte til forår 2024 
 

5. Opfølgning på Sundhedsdagen 2023 
Der deltog 135 i kommunens Sundhedsdag ’light’. Mange kendte allerede Wiedergården og iveren for at se nærmere 
på tilbuddene var begrænset.  
 

6. Opfølgning på samarbejde med skolerne 
Samarbejdet med Dragør Skole ved Flemming Riget er i et godt forløb. 
- Deltagere fra herremadholdet mødes med elever fra Dragør skole i oktober, hvor de laver et par gode danske retter 
sammen. 2 uger senere er det elevernes tur til at ’undervise’. 
- Der er etableret samarbejde med skolen om aktiviteter i træværkstedet og med bordtennis. 
- Keramik: Dragør skole har af praktiske grunde sagt fra. Nordstrandsskolen har keramikovn og Hanne B. har fået 
tilsagn om mulig benyttelse i en prøveperiode mod betaling for strøm. Der arbejdes videre på sagen. 
- Sangens festdag i Dragør: intet nyt. Initiativet nævnes i en notits i Wæveren. 
- Biblioteket: intet nyt 
 

7. Modtagelse af nye medlemmer 
- Opfølgning på ”Velkommen til Wiedergården” møder. Næste dato er: fredag den 12.01.2024 kl.10-12  
- Mulighed for at trække data ud fra Conventus om tilmeldte fra/til datoer? Arne undersøger. 
 

8. Brugerrådets inspirationstur 1. november i Solrød 
Deltagere: Hanne B., Arne, Jutta, Flemming, Leise, Ole, Gitte 
Transport: Flemming og Ole kører. Afgang fra Wiedergården kl.08.30  
 

9. Tilbagemeldinger 

 FOU – Jutta oplyste, at FOU har tildelt Poul Himmelstrup året Kulturpris 

 Ældrerådet – Arne oplyste, at rådet 05.10 skulle mødes med forvaltningen om emner som forebyggelse, den 
udgående demenskoordinator, statistik for plejehjemmet, samt en ny konsulentrapport om ældreplejen. 
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10.  Udlån – entre 
Jutta: Drøftelse af holdning til vilkår for lånere af huset gratis, hvor der opkræves entre til arrangementet. Hvad er 
formelt korrekt i forhold til gældende regler? Der indhentes viden/erfaringer om, hvordan andre kommuner 
håndterer dette spørgsmål og sagen drøftes på næste møder.  
 

11. Henvendelser fra brugere 
- Winnie W: Opslagstavler. Redaktør? 
Brugerrådet oplyser, at der allerede er udpeget redaktører for hhv. Wiedergårdens, Ældresagens, Ældrerådets og 
Hjemmeplejens opslagstavler. Hvis Winnie W. har forslag til, hvordan opslagene kan præsentes bedre inden for de 
givne rammer, modtager Informationen meget gerne ideer.  
 
- Henrik B.: Hold huset åbent længere til almindelig hygge, så det er muligt at mødes efter kl. 16.00 - ikke noget 
specielt hold, men en mulighed for at bryde ensomheden. 
Brugerrådet forholder sig positivt overfor forslaget, men har ikke selv ressourcer til at realisere det. Husets vægtere 
lukker af kl.16.00. Det kræver derfor, at der findes en eller flere personer, der vil påtage sig ansvar og forpligter sig til 
at være til stede og lukke huset af. Hvis Henrik B. selv kan løbe sit forslag i gang, hjælper Brugerrådet gerne med 
annoncering af tilbuddet. 
 
Der var fra en bruger rejst ønske om etablering af en bisidder. Brugerrådet går ikke videre med dette ønske, da 
tjenesten tilbydes gennem Ældrerådet i Dragør.  
 
En anden bruger har foreslået en tjeneste med gratis advokatrådgivning. 
 

12. Punkter til næste møde 
Kursus i enkle funktioner i Conventus? Hvad skal det evt. indeholde? 
Udlån af lokaler 
Aftaler med Cafeen vedr. arrangementer udenfor åbningstiden, hvor frivillige hjælper til 
 

13. Evt. 
Ønske om, at Brugerrådets medlemmer altid orienteres om sager, der vedrører deres ansvarsområde. 

14. Næste møde  
 02.11.23 kl. 9:00 – 11:00 – mødeleder Jutta 

 Væveren deadline og næste redaktører  
     31. oktober 2023 – Flemming 
     31. januar 2024 - Jutta & Jytte 
     30. april 2024 - Ole 
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